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Веде засідання голова Комітету ГЕРУС А.М. 

 

(Початок аудіозапису відсутній) 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  … на діючому родовищі нафти.  (Не чути) цікава 

річ. Я часто бачив, як депутати колеги у цьому скликанні, у минулому 

скликанні вивчали  (Не чути)  родовища, (Не чути) буріння, (Не чути), але 

сьогодні ми дізналися, що туди на об'єкт нафтовидобутку ніколи депутати не 

приїжджали. Ну, я думаю, (Не чути) але саме депутати або таким 

колективом, або профільним комітетом сюди  (Не чути) знаходилося на 

другому плані (Не чути)  не було достатньо уваги.  

Отже, сьогодні аби вдало провести розповідь про ці об'єкти, ми 

сьогодні будемо формувати списки (Не чути), але нам сьогодні вже 

очевидно, що нам потрібно приділяти більше уваги саме нафтовидобутку (Не 

чути)  Львівська, Івано-Франківська області, такий потенціал є. 

І ми так запросили сьогодні керівників місцевих рад для того, щоб 

розуміти, як відбувається ситуація, як ті ж закони (Не чути)  в тому числі і 

закони щодо розходжень (Не чути) місцевих бюджетів, це оренда, (Не чути)  

розвиток і могли розвивати свої громади, свої населені пункти.  

Я пропоную, у нас сьогодні  в порядку денному (Не чути)  І друге. (Не 

чути)  Я би пропонував зараз, по-перше, проголосувати (Не чути) 

Тому, якщо є якісь коментарі до порядку денного або якісь пропозиції, 

то прошу. Якщо немає, то я вас прошу, щоб ми проголосували … (Не чути) 

Хто – за … (Не чути) порядку денного, прошу проголосувати.  

Бондар Михайло Леонтійович. 

 

БОНДАР М.Л. За.  



 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Волинець Михайло Якович.  

 

ВОЛИНЕЦЬ М.Я. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Михайло – за. 

Горобець Олександр Сергійович. 

 

ГОРОБЕЦЬ О.С. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Гриб Вікторія Олександрівна. 

 

ГРИБ В.О. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Єфімов Максим Вікторович. Єфімов Максим 

Вікторович.  

Жупанин Андрій Вікторович.  

 

ЖУПАНИН А.В. За  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Жупанин Андрій Вікторович – за.  

Іоффе Юлій Якович. 

 

ІОФФЕ Ю.Я. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Камельчук Юрій Олександрович.  

Кісільов Ігор Петрович. Кісільов Ігор Петрович.            

Кіт Андрій Богданович. Кіт Андрій Богданович. 

Костюх Анатолій Вячеславович.  

 



КОСТЮХ А.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Красов Олексій Ігорович. 

 

КРАСОВ О.І. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кучеренко Олексій Юрійович. 

 

КУЧЕРЕНКО О.Ю. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Мороз Володимир Вікторович. 

 

МОРОЗ В.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Мулик Роман Миронович. 

 

МУЛИК Р.М. За. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Нагорняк Сергій Володимирович.  

 

НАГОРНЯК С.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пивоваров Євген Павлович. Пивоваров Євген 

Павлович.  

Припутень Дмитро Сергійович.   

 

ПРИПУТЕНЬ Д.С. Припутень – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Семінський Олег Валерійович.  

 



СЕМІНСЬКИЙ О.В. За. І, Андрій Михайлович, ви, будь ласка, 

мікрофон до себе поближче, бо вас не дуже добре в ефірі чутно. Дякую.  

        

ГОЛОВУЮЧИЙ. Олег Валерійович, дякую. У нас тут один мікрофон 

на всіх… 

 

ІОФФЕ Ю.Я. Андрій Михайлович, мене чути було, коли я сказав: "За"?  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так.    

У нас один мікрофон на всіх…  (Не чути) 

  

_______________. Андрій. Андрій Михайлович, якраз … (Не чути) 

  

_______________.  (Не чути) 

  

_______________. Чи є, напевно,  (Не чути) 

  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Олег Валерійович, чи краще нас так чути?  

  

_______________. Там тривога.  

 

_______________. Трохи краще.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.   (Не чути) Совсун нормально.  

 

СОВСУН І.Р. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Хлапук Максим Миколайович. 

 

ХЛАПУК М.М. За.  



 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Шаповалов Юрій Анатолійович. Шаповалов Юрій 

Анатолійович.  (Не чути) 

 Шипайло Остап Ігорович. 

 

ШИПАЙЛО О.І. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Юнаков Іван Сергійович. 

 

ЮНАКОВ І.С. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Юрченко Олександр Миколайович. 

 

ЮРЧЕНКО О.М. За.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. 21 члени – за. Рішення прийнято. Кворум є. 

Відповідно, як я пропонував, щоб ми почали з другого питання.  Це про 

вплив державної політики у сфері енергетики та житлово-комунальних 

послуг на територіальні громади.  Звичайно, що є широкими з цього питання 

пов'язані взагалі з формуванням цін для бюджетних установ та організацій, 

для…  (Не чути) як на газ так і на тепло, на електроенергію. Є питання 

функціонування підприємств теплокомуненерго, водоканалів, які 

знаходяться найчастіше в муніципальній власності або власності громад. Чи 

є в нас певні наші такі специфічні  галузеві питання, які стосуються, власне, 

співпраці компаній енергетичних, які працюють на територіях певних 

громад. Тому що іноді такі питання бувають чутливими, іноді бувають якісь 

втрати. Наприклад, такий один із найпоширеніших міфів це те, що коли якась 

газовидобувна компанія починає здійснювати буріння і починає видобувати 

газ, то може пропасти вода … (Не чути). Це один такий міф, який часто 

звучить, він абсолютно не має ніякого наукового підтвердження від шкоди… 



Якраз науковий фактор говорить про те, що зв'язку ніякого немає… (Не 

чути) В один перспективний період  важливо, щоб була хороша правильна … 

(Не чути) енергетичних компаній, і з другої сторони… (Не чути) тих 

мешканців, які мешкають на відповідних територіях.   

І, звичайно, є питання так само ренти. Тому що ми сьогодні 

обговорювали уже це, якщо я не помиляюсь в 2018 році була прийнята 

норма, що частина ренти 5 відсотків, якщо не помиляюсь, 5 відсотків 

залучається в бюджети… (Не чути) Потім зараховуємо з цих 5 відсотків, 

з'являється фінансовий  фонд для того, щоб здійснювати якісь заходи по 

розвитку відповідних громад. І, як на мене, то цифри, які були, досить 

непогано себе зарекомендували і з'явилися стимули у місцевих громад. Але 

знову ж таки сьогодні відчуємо про те, що ми всі мешканці або навіть місцеві 

громади розуміють чи мають зацікавленість в тому, щоб енергетичні 

компанії здійснювали… (Не чути).   

(Не чути) можливо, якщо надав слово… (Не чути) для того, щоб ви… 

Пане… (Не чути) можливо, ви коротко описали або хтось з керівників, які 

тут на місці є, описали про вашу співпрацю з громадами, сказали, які є 

основні проблеми, які є ініціативи. Ми далі подивилися чи потрібно таке 

законодавче питання або якісь інші кроки, які можливо …(Не чути) 

Пан Донець, прошу вам слово. І у нас так само на зв'язку сьогодні є 

керівники громад і тут також є, наскільки я розумію, відповідно ми також 

вам слово надамо для того, щоб ви могли зі своєї сторони надати ваше 

бачення, ваші ідеї, ваші пропозиції. Прошу, пан Донець, прошу слово вам. 

 

ШАПОВАЛОВ Ю.А. Андрій Михайлович, вибачаюсь, Шаповалов – за 

порядок денний. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Шаповалов – за порядок денний, є, прийнято. 

 

ШАПОВАЛОВ Ю.А. Дякую. 



 

_______________. Шановні колеги, добрий день! Від імені Укрнафти 

щиро дякуємо комітету за виїзне засідання на наших теренах. Насправді це, 

дійсно, перше виїзне засідання комітету, який безпосередньо опікується 

нафтогазовидобутком на цих територіях з часів незалежності і для нас це 

дуже приємно. 

Тут сьогодні фізично знаходиться три заступника генерального 

директора, я відповідаю за розвиток і стратегію, Олег Мальчик –  головний 

інженер відповідає безпосередньо за промисловий видобуток нафти і газу, і 

Володимир Гришаненко, заступник у напрямку …(Не чути), тобто 

геологорозвідка, комплексна розробка родовищ і все, що пов'язане з …(Не 

чути) пошуково-розвідувальних робіт до початку промислового видобутку.  

По нашій структурі. Укрнафта оперує в шести макрорегіонах і шість 

нафтогазовидобувних управлінь, три на заході України. Ми зараз 

знаходимося в Бориславі, ще два знаходяться це Львівська область, ще два 

знаходяться в Івано-Франківській області це Долина і Надвірна, три 

знаходяться на сході України, в Чернігові в Прилуках, в Полтаві, Полтавська 

область і Охтирка Сумська область. По знову ж таки безпосередній взаємодії, 

вона в ході буде, питання окремо про нафтову галузь і ми будемо говорити 

про цифри, про діяльність компанії.  Якщо зараз говорити по цьому питанню, 

то безпосередньо роботу з місцевими громадами дадуть якраз наші шість 

нафтогазовидобувних підтриємств ... (Не чути)  

 

_______________.  ... (Не чути) ... не тільки в Івано-Франківській 

області, а ще Чернівецькій області, місто Яремча, ... (Не чути)  ... Полтава, 

Прилуки, Суми, Дніпропетровщина, Сумщина. Ті, скажемо так, моменти, які 

виникають з взаємодією з місцевими ОТГ, по суті ... (Не чути)  ... тільки про 

допомогу в соціально-економічному ... (Не чути)  

 Дуже дякую, до речі, ... (Не чути) ... закон, який прийнятий по 

розподілу 5 відсотків, які ... (Не чути)  Бо, скажемо так, зменшено і на нас 



навантаження, і зменшено ... (Не чути)  ...  ОТГ всі кошти направляти на 

соціально-економічний розвиток... (Не чути)  по людям, які працюють у нас 

(Не чути)  

 І по суті там вони  ... (Не чути) .... і, звичайно, будь-які проблеми, які 

виникають у ОТГ в соціально-економічному, то вони звертаються до нас.  

Багато  ...  (Не чути)... в межах ... (Не чути)  ... або на добровільній 

основі   надає там такого …. (Не чути) і формула передасть  … (Не чути) ну і 

таке інше. 

 

_______________. Чому? 

 

_______________. Скажімо так, співпраця вона не буває (Не чути) по-

любому, бо у нас  …(Не чути) в ОТГ свої побажання, у нас є свої цілі і задачі 

як у акціонерного товариства. Але ми швидше завжди знаходимо спільну 

мову в ОТГ (Не чути)  і все це відбувається … (Не чути) 

 

_______________. Вона можливо була … (Не чути) 

 

_______________. Звичайно.  

Більше того у нас була політика по передачі соціальних об'єктів … (Не 

чути) частина  … (Не чути) до 2016 року передали і склала … (не чути) 

передачі і технорми …(Не чути) використовується … (Не чути) Але … (Не 

чути) податкова застава… 

 

_______________. Це була… (не чути) 

 

_______________. Так відчуження майна воно не просто примітивне. 

Хоча знов-таки і ОТГ, і ми всі зацікавлені в тому, що якби навіть … (Не 

чути) стадіон, будинок культури і багато чого, що могло треба було передати 

на баланс ОТГ і ми ці кошти … (Не чути) які … (Не чути) для того, щоб його 



…(Не чути) в належному стані і після того і соціальний об'єкти ОТГ 

використовує ОТГ для своїх заходів.  … (Не чути) зараз поки процес 

заблокований, призупинений треба знайти вихід … (Не чути) ми ж раніше 

…(Не чути) яку я розглядав взагалі … (Не чути) у нас є навантаження… (Не 

чути), а ОТГ отримають ті об'єкти для фінансування … (Не чути) 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  … (Не чути) запитання, тому що  … (Не чути) там 

хороший … (Не чути) він активний, старається … (Не чути) щось робити … 

(Не чути) тому … (Не чути) у вас також є ... (Не чути) і вона буде діяти до 

моменту вирішення... (Не чути) 

 

_______________. ... (Не чути) я розумію, ... (Не чути) у нас зараз нуль 

заборгованості. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. То, в принципі, ... (Не чути) сьогодні... 

 

_______________. (Не чути)  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. ... (Не чути)  

 

_______________. ... (Не чути) почув ... (Не чути) просто залишилося 

... (Не чути)  

 

 

_______________. Повірте, мені навіть коли є ця застава, просто 

підприємства ... (Не чути) бізнес звертаються до кредиторів і ... (Не чути) 

отримують без заперечень гроші. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. ... (Не чути) я думаю, що ми опять можемо ... (Не 

чути) на пана ... (Не чути) , роз'яснення, якщо є ... (Не чути) то ... (Не чути). 



 

_______________. Ми можемо просто підготовити список 

першочергових соціальних об'єктів, які ми хотіли передати. 

 

_______________. Ні, ... (Не чути)  список, ... (Не чути) та проблема, 

яка існує, не просто взагалі проблема, а список ... (Не чути)  

 

_______________. Описати проблему, передати, щоб ми могли 

правильно сформулювати комітетське звернення ... (Не чути)  

 

_______________. Тобто як ... (Не чути). Зрозуміло.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре.  

Ще щось в вас? ... (Не чути) питання? 

 

_______________. Якщо є якісь запитання, можемо ... (Не чути)  

 

_______________. ... (Не чути) Харківська, Полтавська, 

Дніпропетровська. 

 

_______________. (Не чути)  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. (Не чути)  

 

_______________. (Не чути) ми взагалі-то ... (Не чути) підготовку... 

(Не чути)  

З огляду на ... (Не чути), знайшли вихід ... (Не чути)  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. Давайте кожен з вас ... (Не чути) надішле ... 

(Не чути) то, що в нас є відео ... (Не чути)  



До цього ж давайте ... (Не чути) альтернативний, передамо зараз слово 

керівникам ... (Не чути) територіальних громад. Тут з нами є Іван 

Ярославович Дирів, так, він голова Долинської об'єднаної територіальної 

громади. Здрастуйте. 

 

ДИРІВ І.Я. Добрий день. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Розкажіть, як вам живеться і працюється разом з 

виконавчою, що у вас з водою в криницях, чи все добре, чи все ні, і як взагалі 

чи хотіли б ви бачити розвиток і нові проєкти … (Не чути) нагляду, чи є 

позитивне сприйняття мешканців? 

 

ДИРІВ І.Я. Дякую, пане Андрію. Долинська громада… (Не чути) 

традиційно вже довгий час ведеться видобуток, і якісь певні моменти, які 

були в минулому у відношенні там громади з підприємствами Укрнафти. 

Зараз у них все наладилось… (Не чути), гарне порозуміння, як би укладені 

договори оренди на 10 років до 2033 року. Але найперше  хочу подякувати 

особисто вам і комітету, всім депутатам, які приїхали, приділяють увагу 

цьому питанню… (Не чути) взагалі Західній Україні. І ця ситуація згідно 

того, що цьому треба приділити більше уваги. 

Як сказав Олег Васильович, підприємства Укрнафти є 

бюджетоутворюючим у наших громадах, де ведеться видобуток. Там більше 

половини сплачується податку… (Не чути) підприємств, найбільше це 

податок з фізичних осіб. А власне, згадана вами плата за ренту вже вийшла 

на друге місце по податках після ПДФО. І це дуже важливо, громади мають 

певний ресурс для вирішення не лише питань соціально-економічного 

характеру, а й для, скажімо, покриття зараз дефіциту тих коштів, які держава 

недодає через… ви знаєте, зменшився там обсяг освітньої субвенції на 15 

відсотків, а для нашої громади це багато, це більше 20 мільйонів. І ми зараз 

це покриваємо тільки резервом місцевого бюджету. 



Звичайно, не вистачає в повній мірі, але власні і надходження від 

рентних платежів є тим ресурсом, тому всі… (Не чути) оці питання соціальні 

закрити. 

 

ГРИБ В.О. (Не чути) 

  

ДИРІВ І.Я.  50 тисяч, 50 тисяч, місто – 20... (Не чути) ОТГ... (Не чути) 

доєднались до міста і разом це 50 тисяч.   

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  (Не чути) працюють на об'єктах ... (Не чути)  

 

ДИРІВ І.Я. Зараз мені важко сказати, по кількості можуть сказати 

керівники. 

 

_______________. (Не чути) 

  

_______________. (Не чути) так, 1,5 тисячі мешканців це розуміють, 

що це і гарантія... (Не чути) родин і так далі.  

За робочі місця сказав. Надходження... (Не чути) І те, що сказав Олег 

Васильович, у нас гарна співпраця і ряд інших питань, які просто в 

життєдіяльності громади ми вирішуємо за допомогою підприємств. Чи 

техніки треба, чи помогти з ремонтом моста, чи з ремонтом дороги, чи 

якогось іншого об'єкта, ідуть назустріч і, власне, розвиток наших громад і 

сталий їхній розвиток зараз... (Не чути) І раніше залежав, і зараз залежить від 

нормального функціонування і подальшого розвитку підприємств 

нафтогазового комплексу і нафти зокрема.  

Яка пропозиція є? Бажання від нас, від голів громад, я, напевно, скажу 

спільну думку, але отой пакет відсотків, який зараз ідуть в місцевий бюджет, 

3 відсотки в бюджети громад і 2 в обласний бюджет. Прошу розглянути 



можливість, щоб переглянути ставку, щоб, власне, в саму громаду йшло 5 

відсотків, це нам дозволить закрити оті питання, про які я сказав... (Не чути)  

 

_______________. (Не чути)  

 

_______________. Ну, а як же ж? Уже нічого не залишається. 

 

_______________. (Не чути)  

 

_______________. (Не чути) а те, що... (Не чути) 

  

_______________. (Не чути)   

 

ДИРІВ І.Я. ... (Не чути) обласні – 2, громада – 3. Є пропозиція: для 

громади – 5, для області – залишити так, як є...  (Не чути) бюджет на 2 

відсотки. (Не чути) Тобто ту частину, яку зараз не додає  держава, ну, 

розуміємо: важкий стан. І  той ресурс, який би громади могли би отримати –  

це якраз ті 2 відсотки. Ну, як пропозиція, я прошу ... (Не чути)  

Подяка ... (Не чути) підприємствам  за сплату, там була заборгованість 

по рентним платежам за 2022 рік,  подяка за сплату і прохання  цьогорічні 

там є якісь моменти, ... (Не чути) поправили. 

 

_______________. Пане Іване, до вас питання. А ви говорите про 

відсотки, а які суми це: 2019 рік, 2020, 2021, 2022? 

 

_______________. ... (Не чути) 2021 ... (Не чути)  

 

ДИРІВ І.Я.  Коротко я поінформую. Безпосередньо за останні 12 

місяців: Долинська ОТГ – 64,7 мільйона гривень, Сколівська ОТГ – 20,2 

мільйона гривень, Солотвинська ОТГ – 13 мільйонів гривень, Яблунівська – 



12,8 мільйона гривень, Болехівська – 9 мільйонів, Дубівська – 8 мільйонів, 

Бориславська ОТГ – 8 мільйонів. Наприклад, Дзвиняцька ОТГ – 5 мільйонів, 

Надвірнянська – 3 мільйони гривень. Тобто розбіг від 2 до 64 мільйонів 

гривень в залежності від ... (Не чути) нафтогазовидобутку. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тобто це фактично показує, що планові інтереси 

громади: щоби більше було видобутку... (Не чути)  

 

_______________. (Не чути)  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Більший обсяг, більше сума грошей ... (Не чути) 

грошей, відсоток буде більше грошей в місцевий бюджет. 

 

ДИРІВ І.Я. Пане Андрію, і, власне, на завершення короткого виступу я 

би хотів сказати,  що в нас турбує тенденція, бо ми бачимо задекларовано 

обсяг, який буде видобуватися ... (Не чути) дуже  зменшується ... (Не чути) 

2022, 2023. Тому дуже важливо, щоби ми дійсно дали можливість компанії 

розвиватися  і нарощувати видобуток, нарощувати свою діяльність, 

нарощувати обсяги. Це для нас гарантія для громад, для наших жителів  ... 

(Не чути)  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Це добре, що ви це  сказали. Це означає, що місцеві 

громади виступають за збільшення видобутку. Якщо за збільшення 

видобутку, значить, потрібно нове буріння і місцеві громади мають розуміти  

і ... (Не чути)  документацію, що місцеві мешканці теж розуміли, що це 

дійсно користь для громад тому, щоб, власне, стягнути прибуток …(Не чути) 

компаній нафтогазових,  це теж допомога і це спрощує процес і якісь міфи 

або якісь нові види шрафів … (Не чути) можна відразу зняти десь на самого 

початку. 

 До речі… 



 

_______________.  Якщо можна питання. Дивіться, пане Іване, ми 

почули  корисність компанії на території ОТГ і чим вона допомагає. Я все 

рівно хочу запитати, з якими проблемами пов'язані з видобутком 

звертаються, все таки мешканці, то, які є проблеми. Наприклад, там, як пан 

Андрій сказав, зникнення води в криницях, це не означає, що це … (Не 

чути), але вода може бути маслянистою, там з плямами нафтовими і так далі, 

і тому подібне. 

Тому з якими проблемами найчастіше, пов'язані з нафтовидобутком, 

звертаються мешканці вашої громади? 

 

ДИРІВ І.Я. Тобто тут якби дві основні проблеми, які зараз 

відчуваються, одна вона вирішується в нормальному робочому порядку. 

Наприклад, це пов'язано …(Не чути) і так далі чи аварійні ситуації, буває там 

забруднення земельних ділянок …(Не чути) у нас створена комісія спільна, 

ми разом із представниками і компанією ми виїжджаємо на місце, оцінюємо, 

складаємо акти, компанія відшкодовує і в принципі це питання так би 

вирішується. Питання є доріг так, бо компанія працює, їздить важкий 

транспорт, десь на громаду лягає навантаження щодо ремонту цих доріг. Я 

розумію – платять податки, і в принципі за них мали б ремонтуватися дороги, 

але доріг багато, а спроможності зробити немає одночасно. Тому десь є 

прохання також, ми в робочому порядку відпрацюємо… (Не чути)з паном 

Олегом, щоб допомогти десь в ремонті доріг покращення …(Не чути) 

 

_______________. Пане Олег, а скажіть, будь ласка, оце… 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  … Якщо можна…(Не чути) 

 



_______________. … (Не чути) задати питання чи у зв'язку з тим, що 

території тут якраз Надвірна там Борислав це лісиста місцевість чи є багато 

питань з новими, наприклад, розробками, де пов'язані, наприклад  (Не чути) 

  

_______________.  (Не чути)  

 

_______________. Дозвольте додам, пан Остап. Якщо порівняти, 

наприклад, Україну і США, то як недивно, Україна дуже зарегульована 

стосовно питань нафтових .... Кількість ліцензій проби і тривалість процедур 

фактично для того, щоб запланувати і збудувати  (Не чути) займає від 12 до 

24 місяців. І це все. Це і отримання оцінки впливу на довкілля і громадські  

слухання. В країнах які активно стимулюють нафтовидобуток більше цих 

процедур немає. Якщо в тебе є земля, то ти можеш бурити і видобувати, і 

далі платити податки.  У нас такого немає. Тому, наприклад, в Техасі 

свердловину будують від 2 до 4 днів. Ми будуємо свердловину від 12 до 24 

місяців. Без нових свердловин, без розвитку…  (Не чути) 

  

КУЧЕРЕНКО О.Ю. Андрій Михайлович, а можна одне слово?  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Да. Прошу, Олексій Юрійович, потім Вікторія 

Олександрівна.  (Не чути) об'єднаних територіальних громад надамо слово. 

Піднімайте руки і  (Не чути) 

  

КУЧЕРЕНКО О.Ю Колеги, я вітаю, вітаю шановного пана голову, і 

шановних місцевих колег наших.  

Оця остання фраза – це дуже цікава інформація. Повірте, я навіть цього 

не знав, бо ми інколи в своїй там боротьбі за якісь там незрозумілі речі, ми 

дійсно зупиняємо і гальмуємо дуже потужний процес. І я пропоную якось 

дійсно, якщо колеги знають оцей європейський світовий досвід по дозвільній 

системі, дійсно його взяти за основу і наполегливо підготувати законопроект 



відповідний і наполегливо його зараз пролобіювати заради енергетичної 

безпеки країни. 

Дуже сьогодні зручний момент для цього. Давайте дослухаємося до 

того, що місцеві колеги кажуть. Це дуже важливий момент. Я думаю, 

контраргументів буде на багато менше у наших опонентів. 

Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, Олексій Юрійович. 

Будь ласка, Вікторія Олександрівна. 

 

ГРИБ В.О. Пане Іване, дякуємо за вашу доповідь.  

Дивіться, якщо ви дійсно хочете, щоб ренту вам залишали більше, то 

вам треба звертатися не тільки до нас, я вам скажу чесно, а можливо в першу 

чергу, не наш комітет буде приймати основне рішення, це фінансовий 

комітет. Це вам до (Не чути) також треба звертатися, щоб він якось (Не 

чути) Але ще краще зробити, це об'єднати зусилля з усіма компаніями, які 

працюють (Не чути) в нафтовидобувній сфері. Тому що я вам ще раз кажу, 

бо ми отримуємо 5 відсотків тільки завдяки тому що ми почали, я саме 

починала цю роботу у 18-му році. Ми її пробивали дуже довго працювали, 

але (Не чути) зробити все можливе для того, щоб податки йдуть на 

національний рівень, вони  не  (Не чути) тому важливо з областю там можна 

буде щось робити. А так респект. 

 

ДИРІВ І.Я. Спасибі.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Спасибі Вікторіє Олександрівно. 

Тепер (Не чути)  Тут спочатку в нас голова Бориславської громади … 

(Не чути)  Прошу. 

 



_______________. Доброго дня, шановні колеги депутати, шановні 

представники органів місцевого самоврядування, шановні наші (Не чути) ! Я 

радий вітати вас у місті Бориславі, у місті, в якому все почалося (Не чути)  

історія нашого  міста відбувається вже понад 150 років. Я запевняю вас, що 

такі речі, які у нашому місті,  ви більш  ніде (Не чути)  не зможете побачити. 

Коли я (Не чути) їду  (Не чути)  або десь до  наших партнерів за кордоном, я 

говорю, що я представляю (Не чути)  Вони всі з певною заздрістю дивляться 

на мене (Не чути)  На жаль, розчарування приходить (Не чути)   коли я 

пояснюю, що це зовсім не так. 

І зараз я це говорю, немає ніяких претензій чи зауважень до компанії, 

яка у нас працює. Я навпаки вдячний Укрнафті, завдячую тим людям за ту 

роботу, яку вони в нас проводять, тому що без їхньої підтримки, без сплати 

податків, які вони у нас сплачують, місто просто було би приречено. 

Це є основний надійний партнер і у складі йде бюджетоутворююче 

підприємство, від якого ми отримуємо плату. У чому ж проблема і нашого 

міста, коли ви задавали питання, які проблеми у нас виникають? Проблема 

наша в тому, що перший був населений пункт, а пізніше у нього знайшли 

поклади нафти і почався видобуток. Посеред міста відбувається видобуток 

нафти, і це так триває століттями. І нічого тут зробити не можна, щоб 

подолати оці всі наслідки довготривалого нафтовидобутку. 

Під час… (Не чути) часів була програма, яка передбачала відселення 

міста на територію, на якій не відбувається видобуток нафти. Ми розуміємо, 

що в теперішній час, теперішніх умовах це в принципі нереально. Тим не 

менше в історії міста мали такі події, коли у 72-му році взірвався житловий 

будинок, загинули люди внаслідок того, що газ, який посеред міста, він 

мігрує, і виходить в атмосферне повітря. Підійшов в підвальне приміщення 

будинку, і будинок взірвався. Від цього часу почали діяти різні програми, які 

були направлені на… (Не чути). 

Це частина…(Не чути) як мінімум 4 програми, які діяли, в тому числі 

які стосувалися тільки нашого міста Борислава. У 96-му році ота програма, 



яка була виконана на 72 відсотки, в 90-ті… і двотисячні роки – наступна 

державна програма, яка була виконана на 43 відсотки. 2001-5-ті роки – 

програма… (Не чути) на 42 відсотки. Остання програма, яка діяла в нашому 

місті, була на 12-17-ті роки прийнята в державі і вона була виконана лише на 

2 відсотки. 

Зараз немає жодної програми, яка направлена в місті Борислав на 

подолання наслідків тривалого видобутку. Самотужки ми що можемо, на 

своєму примітивному рівні робимо. Я… (Не чути) у них теж ресурс не 

безмежний, локальні речі, вони відійшли. 

На жаль, ігнорування проблем у нашому місті, які без участі держави 

не можуть бути вирішені, тому я звертаюся до вас за… і прошу про 

підтримку у вирішенні цієї проблеми. 

 

_______________. Скажіть, будь ласка, чи проводилися якісь слухання 

громадські, наприклад, чи готові мешканці, якщо буде така програма по 

переселенню? Тобто чи обговорювалися такі питання? 

 

_______________. Останні роки ми ці слухання не проводили.  

 

_______________. Тому що… От, дивіться, зробити програму, 

наприклад, якщо вона зробиться, а тоді скажуть: "Ні, ні, ми нікуди не хочемо 

виїжджати". Тобто… (Не чути)  

 

_______________. (Не чути) Ми можемо прогнозувати. Але … (Не 

чути) пересилити 50 відсотків міста на іншу територію.  

 

_______________. (Не чути)  

 

_______________. Але не всі вони попадають … (Не чути)  Тому… але 

є можливість вживати інші заходи, які направлені на зменшення 



загазованості, шкідливого впливу видобутку нафтопродуктів і інших речей. 

Тут біда не в Укрнафті, ще раз наголошую, фактичний … (Не чути) ХХ 

століття тут видобуток вівся в різний спосіб, в тому числі починався з 

копанки, викопували … (Не чути) колодязі. У нас на території міста є 

близько 20 тисяч шурпів. А ви розумієте, що таке 20 тисяч шурпів, …(Не 

чути) у нас на території міста зараз там теж іде і близько 2 тисячі … (Не 

чути) свердловин. Частина вже не діючих, частина діючих. Тобто ми… 

Життя … (Не чути) Велике питання, якщо є можливість… Я розумію, війна, 

віримо в перемогу, війна закінчиться і повинні думати про майбутнє, повинні 

думати про розвиток. … (Не чути)  підтримую збільшення нафтовидобутку, 

ми всі розуміємо плюси в даному випадку, не звертаючи на те, на ту 

проблематику ми маємо посеред міста. Але ми однозначно підтримуємо 

збільшення нафтовидобутку і всіх речей, які пов'язані з цим напрямком. Ми 

навіть, то вже в різний спосіб пробуємо спільно з нашими партнерами … (Не 

чути) навіть вирішити питання проблематики загазованості. Ми навіть 

розробили проект щодо впровадження … (Не чути) і відповідно виробляти 

електричну і теплову енергію. Це проект, який пов'язаний в першу чергу не 

на економічну вигідність, хоча вона тут присутня, але і на вирішення 

екологічної проблеми в нашому місті і... (Не чути)  

 

_______________. Скажіть, будь ласка, голови ОТГ, чи отримуєте ви у 

зв'язку з видобутком нафти на вашій території оцей екологічний податок, 

тобто компенсацію... (Не чути) 

 (Загальна дискусія) 

   

_______________. (Не чути) І, звичайно, що ми користуємось 

постановами Кабінету Міністрів України... (Не чути) Тобто екологічний 

податок так само... (Не чути) і так далі. Звичайно, що... (Не чути) звичайно, 

що.. (Не чути) використання, наприклад, в обласному бюджеті... (Не чути) 



Але надалі там, де воно потребує найбільшого акценту, воно, на жаль, не 

попадає.  

 

_______________. Така правда. Я із заздрістю слухаю, яку у нас 

зарплату отримує мій колега із міста... (Не чути) у нас майже в 10 разів 

менша рентна плата. Місто, яке безпосередньо на родовищі, родовище, 

воно... (Не чути) за мірками нафтовиків. Тут немає вже великого... допустим, 

великий об'єм видобувають, але рентна плата, яка надходить, вона є... (Не 

чути) обмежена. Але знову ж таки кажу, ми і нафтокомпанія, зараз це 

Укрнафта, ми приречені на роботу, тому що були випадки, коли з метою 

економії рахували менеджмент ... (Не чути) часи... (Не чути) свердловини і в 

тому числі на території нашого міста зупиняли ряд свердловин, у нас різко 

підвищився рівень загазованості і навіть в тому числі... (Не чути) в мережах. 

Тому... (Не чути)  щоб вони відповідно працювали. (Не чути) не тільки 

економічний, а й екологічний.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  А є у вас... (Не чути) поєднання видобутку 

вуглеводнів із "зеленою" енергетикою ... (Не чути) Я чув, що вітер непогано 

... (Не чути) , можливо, вітру ... (Не чути)  

 

_______________. Да, у нас в ОТГ вже діюча сонячна електростанція, 

яка працює з 2019 року. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. А це промислова? 

 

_______________. (Не чути)  

Це вона має, ... (Не чути) зараз має ділянку орендну ... (Не чути) 

компанії ... (Не чути)  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я перепрошую... 



 

_______________. І є ще друга ... (Не чути) електростанція, і друга, ну, 

декілька років тому вона була найбільшою ... (Не чути) електростанцією на 

території колишнього промислового підприємства, розташованою ... (Не 

чути)  

 

_______________. ... (Не чути) доповнення, да, коротенько. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так, прошу. 

 

_______________. Щодо поєднання, власне, цих моментів із "зеленою" 

енергетикою. В Долині разом із університетом нафти і газу, пан ректор 

присутній, зробили гарний проект, зробили техніко-економічне 

обґрунтування можливості використання відпрацьованих нафтових 

свердловин для отримання геотермального ... (Не чути), обґрунтування є ... 

(Не чути)  

Але, в принципі, можна вже говорити про стадію проектування і потім 

втілення ... (Не чути) тому тут ... (Не чути).  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. ... (Не чути) ідея, у нас було ... (Не чути) допомогли 

би, наприклад, щоби ... (Не чути) позитивні відгуки з приводу ... (Не чути) 

по нафтогазовидобутку. 

Об'єкти по "зеленій" енергетиці, які ... (Не чути), щоби ми один 

відсоток ... (Не чути) від цього доходу залишали в місцеві бюджети ... (Не 

чути) Багато чи мало, звичайно, що є великі об'єкти, там можуть бути якийсь 

... (Не чути), можливо, тоді там не 40, але ... (Не чути) давати менше, якщо ... 

(Не чути) там, там сотні мегават, там... І це, це все може бути ... (Не чути)  

 



_______________. ... (Не чути) один відсоток з цих податків, які вони 

вже сплачують – це одне, це ... (Не чути) А якщо додатково, як один відсоток 

... (Не чути)  

 

_______________. ... (Не чути) значить, треба буде працювати ... (Не 

чути)  

 

_______________. (Не чути)  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Прошу. 

 

_______________. Дозвольте репліку. Справа в тому, що так само як і 

видобуток газу,  і видобуток нафти зменшується під природними чинниками 

протягом часу.  Спочатку підземний тиск  генерує  великий об’єм дебіту  і 

потім з кожним роком відбувається падіння газового видобутку. 

Відбувається обводнення  свердловин, тобто вода заповнює (нерозбірливо)  і 

в такий спосіб кількість нафти, яка піднімається (нерозбірливо)  Зрозуміло, 

що жодна нафтовидобувна компанія, Укрнафта не виключення, рахує 

економіку по кожній  свердловині. І коли ми не бачимо доцільності, дальший 

видобуток свердловини (нерозбірливо) .  

 Яким є рішення для цих  родовищ, на яких ми зараз знаходимось. 

Взагалі треба сказати,  що у нас ступінь виснаженості родовищ більше 74 

відсотків. Тобто це означає, що три чверті початкових запасів, які ми вважали  

видобувними, вже видобуті.      

Законодавство передбачає можливість переводити такі родовища з 

спецдозволу надрокористування на УРП( угода про розподіл продукції). Це з 

одного боку дає пониження рентної ставки,  але з іншого боку держава тоді 

отримує частку в цьому видобутку вже від результату. По великому рахунку,   

ми як Укрнафта зараз готуємо пакети документів, наприклад, по 

Бориславському  родовищу. Чому? З одного боку, видобуток в цілому 



прибутковий, тобто коли ми рахуємо на рівні свердловин, є операційний 

прибуток, але наш обов'язок як надрокористувача ліквідовувати за власний 

рахунок нафтопроводи, те, що ми сьогодні бачили ті колодязі, які виходять  

(нерозбірливо)  ... І для нас як для  компанії в цілому робота тут є збитковою, 

тому що витрати на ремонти провалів в дорогах, підтоплення будинків і так 

далі, і так далі перевищують прибуток, який ми отримуємо від видобутку 

нафти.  

Ще одна причина. Це те, що в нас тут утворюється так званий 

некондиційний природний газ, за який ми сплачуємо повну ренту,  а 

продаємо його за низьку ціну, бо ми не можемо його, там високий вміст 

кисню, і ми не можемо його подавати в магістральні або регіональні газові 

мережі. Тому ми буквально, я думаю, протягом двох тижнів подамо на оцю  

комісію урядову  по УРП заявки на переведення. Просили би зменшити 

(нерозбірливо)... Просимо таке рішення підтримати. …(Не чути) коли, 

скажімо,  видобуток  нарощувати, з одного боку, а з іншого боку, ... Це 

справедливо і для інших ОТГ, які тут є.          

 

______________. Ще одна проблема, яка існує як і в (нерозбірливо)  

галузі, так і у вас,  в Нафтогазі. Коли закінчується робота підприємства, а ці 

підприємства можуть піти, а   потім  місцеві органи влади мають цю 

проблему. Або ліквідація, або навіть консервація.  Це говорить про те, 

податки падають, все падає, а проблема залишається.  

І до речі, набагато менше поступлень, надходжень в  бюджет. Ми по … 

(нерозбірливо) коли зараз розробляємо, що потрібно робити, якщо  є реверсна 

дотація, а реверсна забирається, там є реверсна чи немає? Немає… (Загальна 

дискусія) Треба мати якийсь фонд от якраз коли підприємство працює на 

(нерозбірливо) потужність, вони якісь відсотки відкладали. Це країна 

(нерозбірливо)  

 



________________. (Нерозбірливо) … … Зрозуміти потрібно… … 

(нерозбірливо) Ми (нерозбірливо) ... ...100 відсотків .... ... 25 залишається в 

місті і 25 (нерозбірливо). .... ... Як це - немає ніяких програм? Я ж знаю, я  ж 

працював... (нерозбірливо) у громаді, я знаю, як місто... ...  (нерозбірливо) 

величезні програми, тому що я знаю сьогодні на місцях там вони потрібні... 

... ... ...Використовуються  (нерозбірливо) ... ... ...  програми розроблялись, і 

щоб ці кошти могли надавати по всіх ... підприємств. Екологічний фонд, щоб 

могли ці кошти знову-таки використовувати... Питання, як працює 

екологічний фонд. 

 

________________. Чіткий приклад. ... ... (нерозбірливо)  ТЕС погано 

сплачує екологічний податок. Так. Випадок навпевно що не цього року, але 

він має місце в житті і може повторитися будь-де в Україні. На рахунках  

(нерозбірливо) громади було закумульовано близько там 60 мільйонів... ... ...  і 

він не використовувався.  

(Загальна дискусія)  

  

________________. ... я хочу спитати, як тут працюють... ... 

(нерозбірливо)    

 

(Загальна дискусія)  

  

________________. Є програми, які… (нерозбірливо)    відводи, … 

(нерозбірливо) Екологічний податок має йти на те, щоб ліквідовувати ці 

наслідки… (нерозбірливо)    

(Загальна дискусія)  

  

________________. … (нерозбірливо)   підприємства, які працюють… 

(Не чути) 

  



 

_______________. Якщо можна, я коротенько скажу. Дивіться, 

наприклад, навіть якщо …(нерозбірливо)    в міський бюджет (нерозбірливо)    

знову ж таки (нерозбірливо)   попадає дуже мало. Скільки пропозиції як 

територія, яка  потерпає від стихійного тривалого видобутку, не подавали в 

область різні проекти для проведення ….. на жаль, на жаль, просто не 

відбулось …. перемагали громади, які … (нерозбірливо)  

Чому так? Тому що, на жаль, другу каденцію підряд у нас немає 

представника в області,  депутата обласної ради від нашої громади.  

 

_______________. Я вас почув. Знову питання ….. багато. …. 

департамент. Ну є департамент. І потрібна людина, яка …. губернатора, які 

вирішують питання, щоб кошти, які  сплачує сьогодні нафтовидобування, 

щоб ці кошти поверталися їм, щоб могли … Це робилося, робиться на 

Донбасі, є такий приклад і це дуже…. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так, тепер слово …. учасникам. Бачу, піднята рука є. 

Вельмишановний, представтеся. 

 

ПИВОВАРОВ Є.П. Шановний пане голово, я вибачаюся. Пивоваров.   

Якщо можна, додайте мене, просто був без зв'язочку. Вибачаюсь, колеги.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пивоваров присутній.  

 

ПИВОВАРОВ Є.П. Так. Дуже дякую вам.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. …підняту руку.  

 

ЖУК І. Ігор Жук.  

 



ГОЛОВУЮЧИЙ. Ігор Жук?  

 

ЖУК І. Так. Добрий день, шановні учасники! Я представляю 

Старосамбірську територіальну громаду. І звичайно подякую за запрошення 

до такого поважного товариства. Відзначу, що дуже сприймаю позитивно 

пропозицію щодо перерозподілу в користь територіальних громад рентної 

плати. Бо враховуючи, що на громади зараз кладуть щораз більше обов'язків і 

це призводить до збільшення видаткової частин, це було би дуже корисно.  

Також хочу відзначити, що в останні роки дуже добре покращилася 

комунікація, скажімо, із "Борислав-Нафтогазом". Особливо дякую Андрію 

Барабашу за те, що він навіть особисто приїжджає в нашу громаду для 

налагодження комунікації, чого не було, скажімо, в попередні роки, від слова 

зовсім. Але тепер ще дещо скажу про такі менш приємні речі.  

Від моменту створення нашої громади ми вже неодноразово 

звертаємося до Укрнафти стосовно сплати ПДФО. На нашій території 

працює до 70 чоловік і ми фактично не отримуємо жодної копійки із 

зайнятих працівників на нашій території. У відповідь приходять такі дуже 

юридично закручені коментарі. І в результаті ми залишаємось ні з чим. Я 

вважаю, що такий підхід в Укрнафти є фактично дискредитацією самої ідеї 

децентралізації і це напевно треба вирішувати.  

Я розумію, що, скажімо, зараз основним вигодонабувачем ПДФО є 

Бориславська міська рада. Зрозуміло, не хотілося б розбалансовувати бюджет 

вже в поточному році, але напевно, що в наступному році все-таки треба 

було б якось звернути увагу на такі громади як наша міська рада.  

Далі. Також є трішки проблемною участь в житті громади. Скажімо, на 

ремонт дороги, щоб щось погодити, то Андрію Барабашу треба дозвіл 

отримувати аж в Києві, і це затягує просто до непристойного такі терміни 

реагування.  

Також, скажімо, дуже дивною була позиція, коли ми попросили до Дня 

святого Миколая надати подарунки нашим незахищеним категоріям 



громадян, нашим дітям, а наголошу, що на цій території вже є п'ятеро 

загиблих у війні, чомусь прийшла відмова. Тому така доволі, знаєте, я внесу 

нотку такого песимізму, а би вважав, що трішки на такі громади треба 

звертати більше уваги.  

Ну і бачу, що в мережі є Сергій Корецький. Якщо в нього є така 

можливість, може б прокоментував стосовно ПДФО.  

Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую вам за запитання.  

Із всіх цих настроїв я розумію, що голови або керівники своїх громад 

хочуть краще для своїх громад, але ви всі повинні розуміти, що буде краще 

тоді, коли там буде ліпше жити, буде більше роботи. Тому відповідь на це –

сприяти роботі компанії. І відповідно, якщо компанія буде працювати, то, 

звичайно, і економіка буде … і відповідно територіальним громадам …  

 

______________. Андрію Михайловичу, але пан Жук підняв дуже 

важливе питання з приводу …  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я хочу передати слово … (Не чути) 

 

______________. З великою повагою ставимося до кожної ОТГ, в якій 

працює Укрнафта, в тому числі Старосамбірської. Це спільне питання для 

всіх ОТГ. Що нам каже законодавство? ПДФО сплачується там, де 

працевлаштований працівник, а компанія зареєстрована.  

Ми зараз знаходимося на Бориславському нафтогазовидобувному 

управлінні, яке зареєстроване в місті Борислав. Відповідно ПДФО всіх 

працівників, які влаштовані на цьому НГВУ, сплачується Бориславу. Так 

само, якщо є інші компанії, які працюють в інших ОТГ і там зареєстровані, 

але мають якісь відокремлені невеликі структурні підрозділи в інших 

регіонах, то тоді вони сплачують свої податки там, а люди працюють деінде.  



В принципі, так працює вся Україна. Тому якщо буде якась зміна 

законодавства … (нерозбірливо)  проживання людей, можна це розглядати, 

але на сьогоднішній день ми діємо в правовому полі. 

Крім того, ну, давайте чесно казати: кожна компанія намагається 

скоротити кількість сервісних підрозділів і збільшити промисловість, 

видобувні. Якщо ми почнемо зараз розкладати ці податки по місцю 

проживання кожного з 21 тисячі працівників Укрнафти, тоді доведеться 

збільшувати штат бухгалтерів ОТГ.  Тому тут ми діємо в правовому полі – 

податки сплачуються... 

 

ЖУК І. Я дозволю собі перебити вас. Я заперечу вам. Якщо сплачує, 

наприклад, будь-яка автозаправка, де працюють двоє людей, а юридичні 

особи, скажімо, у Львові, де сплачують мережеві магазини, де юридична 

особа є в Дніпрі або в Києві, і нам сплачують ПДФО. Де навіть, скажімо, от 

всі знаєте, є така мережа маркетів у Львівській області "Рукавичка", у них 

теж сплачують на ПДФО. А де зареєстрована "Рукавичка"? У Львові.  

Давайте не займатися викрутасами. Є підрозділ, є діючий підрозділ, це 

не по факту проживання людей, а по факту наявності ваших виробничих 

потужностей. У вас є виробничі потужності у нашій громаді, і ми 

наполягаємо на тому, що ви повинні сплачувати ПДФО до нашої громади. 

Дякую. 

 

_______________. Скажіть, будь ласка, якщо ви стверджуєте, що можна 

сплачувати, то з моєї точки зору, для компанії не принципово де платити це 

ПДФО … (нерозбірливо)  тоді не може платити його двічі … (нерозбірливо)  

так як вимагає закон.  

Якщо ви вважаєте, що можна сплачувати, то дайте, будь ласка, 

посилання на законодавчі акти чи норму закону, яка говорить, я не кажу там 

на статтю, але хоча б сформулюйте як вона говорить, що можна сплачувати 



за місцем реєстрації, або за місцем проживання … (нерозбірливо)   цього 

керівника, який наводить приклади.  

Скажіть, будь ласка, як це … (нерозбірливо)  що є такий закон? Ви 

маєте таку інформацію? 

 

_______________. Я маю таку інформацію.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. По черзі. Прошу ще, пане Жук.   

На вашу думку, закон дозволяє сплачувати ПДФО в різних бюджетах, 

тому що є якась норма закону? 

 

ЖУК І. Так, норма закону говорить про те, що якщо є відокремлений 

підрозділ на території громади, який не уповноважений сплачувати податки, 

то за нього такі податки нараховує юридична особа і сплачує до відповідного 

бюджету. Тут є певна така колізія, тому що Укрнафта стверджує, що 

відокремленим підрозділом є сам Бориславнафтогаз, а тут є на нашій 

території їхній якийсь там цех. Але в тому числі цех – це також є 

відокремлений підрозділ. Тут є просто такі юридичні, розумієте, зачіпки, 

просто я розумію, що в Бориславнафтогазі працюють патріоти свого міста, і 

вони дбають про надходження до свого міста і розвиток свого міста. Я 

поділяю таку думку, але я теж патріот свого міста, розумієте. Але візьмемо 

навіть інший прецедент. Будь який магазин "Рукавичка", це є що? Це є 

звичайний підрозділ, у виробництві – це є цех,  умовно кажучи, і вони всі 

платять ПДФО. Єдиною юридичною особою, яка нам не сплачує ПДФО на 

нашу громаду – це є Бориславнафтогаз. 

Дякую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тобто на вашу думку можна сплачувати ПДФО, тому 

що закон дозволяє сплачувати там, де фізично знаходиться якийсь об'єкт, на 

якому відбувається якась робота?  



 

ЖУК І. Власне, так. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. А … (Не чути) 60 чоловік… (Не чути) 60 чоловік не 

працюють, вони працюють на тому об'єкті, на тому цеху, який … (Не чути) 

громаді, чи вони працюють на інших об'єктах? 

 

ЖУК І. Ні, це, власне, місцеві мешканці, які там працюють, але є 

частково навіть дехто, що доїжджає із Борислава. Наскільки я знаю там, 

скажімо, із інженерних працівників, а всі решта працівники, це є наші місцеві 

люди. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозуміло.  

Вікторія Олександрівна, якщо у вас є питання… (Не чути). 

 

ГРИБ В.О. Пан Жук, я можу порекомендувати, ви можете звернутися 

до податкової адміністрації у місті Києві за податковим роз'ясненням, і вони 

вам скажуть, що таке можна робити. Потім ви звертаєтеся безпосередньо до 

підприємства і вони повинні будуть зробити так, як скаже податкова 

адміністрація. І це найлегший шлях як це зробити на сьогоднішній день. 

 

ЖУК І. Найлегшим шляхом буде проявити добру волю і заплатити 

податки до нашого бюджету.  

 

ГРИБ В.О. Вони не зможуть зробити це, бо в них потім будуть 

проблеми з податковою.  

 

ЖУК І. Ні, жодних проблем не буде. 

 



ГРИБ В.О. Це так здається. На превеликий жаль, знаєте, в усіх є свою 

нюанси. А за цим роз'ясненням податкової, вам буде набагато краще і їм 

також. 

 

ЖУК І. Зрозуміло. Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зрозуміло. 

Ігор Жук. Я просто не знаю як вас звати, тут написано Ігор Жук. Пане 

Ігорю, ми ваше питання зафіксували. Якщо законодавство не дає можливості 

сплачувати, то значить тоді в діючому законодавстві всі мають виконувати 

закон, який є. Якщо дає …дійсно було би добре… тому що, мабуть, окрім 

букви закону є ще дух закону. Дух закону говорить, що там, де люди… (Не 

чути)    громада… (Не чути)   щоби там землю виділяти чи якісь… (Не чути)  

там були   об'єкти чи діючі… чи нові. Тому суть і дух закону очевидно на 

нашій стороні. 

Далі треба буде перевірити по букві закону, якщо вона дозволяє те 

робити, треба знайти спосіб, як тут можна працювати… 

 

ЖУК І. Підтримую цілком. Проявити добру волю – це найкращий 

варіант. Дякую.  Дякую за розуміння.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую вам.  

Ще…(Не чути)    

 

ЯКУБОВСЬКИЙ Р. Добрий день!  

Шановне панство, я повністю підтримую пана Ігоря Жука. Це 

Яремчанська громада, перший заступник міського голови.  

І ми це теж питання щодо сплати до місцевого бюджету вивчали, тому 

що аналогічна ситуація. І сплачують у нас і заправки, і великі мережі аптек, 



які десь в інших районах зареєструвались, але мають тут свої відділення чи 

аптеки.  

І питання це десь є роз'яснення з цього приводу податкової, воно 

звучить приблизно так, що ПДФО підлягає сплаті до відповідного місцевого 

бюджету за місцем знаходження, розташування власних або орендованих 

приміщень, будівель в різних регіонах України, в яких працюють наймані 

працівники такого суб'єкта господарювання, незважаючи на відсутність у 

такого суб'єкта господарювання відокремлених структурних підрозділів.   

Тобто це питання десь регулюється податковою службою і є 

роз'яснення відповідні, що не тільки за місцем безпосередньо реєстрації 

вашої основної, а і за місцем здійснення підприємницької діяльності. Тобто в 

різних регіонах, де працюють люди, де є виробничі приміщення, можна 

сплачувати ПДФО до цього місцевого бюджету і це не буде суперечити 

закону. Він для юридичних осіб дозволяє – так, для фізичних – ні, там тільки 

за місцем безпосередньої реєстрації. Для юридичних можливо і так. 

Дякую вам.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  …, дякую вам. 

…слово вам… якщо є ще…(Не чути),   то вам слово передаємо. 

 

МЕДВІДЬ М.П. Спаська територіальна громада, голова громади 

Микола Медвідь.  

Чути мене? 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Чутно. Просто голосніше говоріть, а так чути. 

 

МЕДВІДЬ М.П. Всім доброго здоров'ячка! Дійсно, підтримую 

попередніх колег. Але ще в нас є така, яка сьогодні не висвітлена проблема, 

це є лінії електропередач, так само розгалужена мережа нафтопроводів, де 

достатньо велика, як кажуть, зона сервітуту, і від цих сервітутів ми не 



отримуємо ніякої платні. Так само ще б просили для того, щоб утримання 

під'їзних шляхів, тому що і під'їзні шляхи, і шляхи місцевого значення 

фактично вони збігаються. І хотілось би, щоб їх утримання було краще. 

Дякую за питання всім. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Спасибі вам. Спасибі. 

Чи є ще питання?  

 

_______________. (Не чути) 

  

ГОЛОВУЮЧИЙ. (Не чути) 

  

ЯЦЕНКО Я. Доброго дня, шановні колеги! Приємно мені бути разом з 

вами, приємно слухати. Ми сьогодні тут обговорювали питання 

Укргазвидобування. У мене питання "Нафтогаз України", "Нафтогаз тепло" і 

у нас  багато глибші проблеми ті, які потребують вирішення із управлінням. 

Ми маємо прецедент в Україні, коли "Нафтогаз України" отримав в 

управління через "Нафтогаз тепло", об'єкти в місті Новий Розділ, які є 

великими і які надають послуги теплопостачання. На жаль, маємо багато 

проблем з тим, оскільки я чую, тут люди говорять про сервітути, я чую, тут 

люди говорять про розвиток, і я чую, тут люди говорять про допомогу 

компанії.  

Насправді у нас з компанією є дуже добрі відносини, ми маємо якісь 

спільні розмови і налагоджену співпрацю, але тій компанії не дозволяє 

законодавство робити якісь певні речі.   

До прикладу. Елементарна річ, хочу так сказати, вони отримують в 

управління наші об'єкти, які в рамках кримінального провадження передані 

їм. Це управління зупинило розвиток Нового Роздолу як такого, оскільки 

наші мережі не ремонтуються, підлягає управлінню, сам закон не передбачає 

того, що поки йде, саме управління у нас вже є п'ять років і ніхто капітальних 



вкладень туди не робить, поточні ремонти тільки проводяться. На 

сьогоднішній день ми навіть не маємо розуміння відновлення територій після 

поточних ремонтів, це складно. Ми не говоримо абсолютно про капітальні 

вкладення. Скільки це може тривати, ми не знаємо, саме кримінальне 

провадження і оце управління. Ми не розуміємо, яким способом нам далі 

вкручувати елементарно лампочки в місті. Нафтогаз України, компанія 

"Нафтогаз тепло" має в управлінні наші стовпи електроопор,  ми не говоримо 

про сервітути і про плату за землю абсолютно, ми навіть не говоримо про 

сервітути і про плату за це, абсолютно. Ми навіть не говоримо про плату за 

землю. Ми елементарно господарським способом щоразу вкручуємо 

лампочки в цілому місті через те, що управління не передбачає вкладання 

туди коштів. І, на жаль, яким способом вийти з тої ситуації ні ми, ні компанія 

не розуміємо.  

Тому я хочу підняти це питання і для того, щоб ми зрештою, ви 

зрозумійте, коли після гідравлічних ударів у нас труба через місто 

"трьохсота" по всьому місту є буквально дірка на дірці і у нас щоразу 

ремонтує це "Нафтогаз України" . Я не маю заперечень, вони ремонтують, 

вони роблять зі свого боку те, що можуть, але ця історія вона потребує 

заміни повної. На жаль, механізму на сьогоднішній день як це зробити, ми не 

можемо знайти. Ми потребуємо глибшого розгляду цього питання для того, 

щоб ми могли розуміти, яким способом мають відбуватися капітальні 

ремонти і капітальні вкладення в об'єкти цього управління. Це раз.  

І інше друге питання – питання землі, оскільки вони управляють, 

власником земельної ділянки є "Енергія – Новий Розділ", ті люди, які 

фактично мали би мати в оренді, ми не отримуємо жодної копійки за орендну 

плату за землю вже декілька років. Це теж питання, оскільки, я так розумію, 

що в тарифі ті питання мали би сидіти. І ми маємо ще також багато ряд 

питань щодо тих об'єктів, вони є такі досить глибокі. І я би хотіла, щоб десь 

ми почали цю розмову, оскільки ще пару років і, я думаю, що ми будемо 

мати багато аварій дуже планово, капітально. На сьогоднішній день Нафтогаз 



України проводить поточні ремонти. Планово капітальних вкладень жодних 

не відбувається. Цього не може бути апріорі, тому що це в мережі 

водопостачання, теплопостачання, електропостачання до 10 тисяч квартир в 

місті Новий Розділ. 

Дякую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Скажіть, будь ласка, головним із питань було те, що  

ви не отримуєте орендну плату за землю, це теж орендна плата. На вашу 

думку, потрібно щоб вона орендна плата сплачувалась  (Не чути) піднятий 

тариф на тепло, і щоб вона … 

 

ЯЦЕНКО Я. На нашу думку, в тарифі на тепло сидять адміністративні 

видатки, в тому числі там включена орендна плата за землю. Але на 

сьогоднішній день немає механізму якогось якби ми отримували ці кошти, 

оскільки у нас "тепло" є лише управлінцям, але не є власником майна.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Зрозуміло. Це на вашу думку була включена орендна 

плата?  

 

ЯЦЕНКО Я. В числі теплопостачальні організації платять за оренду, і 

ми зараз тут говоримо про тариф.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Чи це юридично, що включена орендна плата за 

землю?  

 

ЯЦЕНКО Я. Всі теплопостачання організації  (Не чути)  платять 

орендну плату. Ми зараз тут піднімали питання навіть, коли тут мої колеги 

про сервітути, ми навіть про це не говорили.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  (Не чути) 



  

ЯЦЕНКО Я. Я погано вас чую, я перепрошую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. На вашу думку, орендна плата включена в тариф на 

вашу думку, чи це юридичний факт?  (Не чути) 

  

ЯЦЕНКО Я.  Звичайно, ми його затверджуємо по всіх структурах 

тарифу на теплопостачання, водопостачання. Звичайно, що є адміністративні 

видатки, в тому числі плата за землю. Компанії в Україні платять плату за 

землю. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Вам… (Не чути) чи ні? 

 

ЯЦЕНКО Я. Ще раз. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Орендна плата за землю в даному конкретному 

випадку цієї ТЕЦ включена в тариф чи не включена? 

 

ЯЦЕНКО Я.  Конечно, включена. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Включена. Добре, перепровіримо. 

Окей, ваше питання стосується НАК "Нафтогазу". Ну, це ми тоді 

поведемо теж комунікацію з приводу вами піднятих питань по ремонтах, по 

модернізаціях. Це питання стосується і ТЕЦ, і теплових мереж, чи вони?... 

 

ЯЦЕНКО Я.  Електромереж. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Електромереж. Ну, електромережі – це, мабуть, не до 

них. 

 



ЯЦЕНКО Я. До них, оскільки вони мають в управлінні у нас 

електромережу, тепломережу. 

 

_____________. Тепло і електро. 

 

ЯЦЕНКО Я. Я розумію, що тут не є основною темою цього комітету, 

але я думаю, що питання треба обговорювати і вирішувати, оскільки рано чи 

пізно воно просто все впаде, якщо… (Не чути)  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Думаю, що потрібно, щоб ми так само взяли НАК 

"Нафтогаз" і разом приїхали у ваше місто, тоді були на місці в тому числі 

вживу спілкуватися, то може бути краще. Добре? 

 

ЯЦЕНКО Я.  Я сподіваюся, так, що буде краще, і готові вас приймати. 

Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. Дякую вам… більше… дякую вам за всі ці 

питання. 

 

ЯЦЕНКО Я. Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Чи є ще наступні пункти? 

 

_____________. Немає. 

 

_____________. (Не чути) починали. З одного боку Борислав і нафта, з 

другого боку Дрогобич і дрогобицька сіль, стебницький "Полімінерал", і між 

ними Трускавець… і нічим не заважає в перспективі розвиватися 

рекреаційному курорту… (Не чути) Трускавець, будь ласка, тут буквально… 

(Не чути) буде залучений в дію…(Не чути) 



  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Яка… підстанція? 

 

_____________. Це… (Не чути) підстанція, Трускавець там, ну і люди 

залучені… (Не чути)  

 

_____________. А це одна електростанція, чи це вітропарк? 

 

_____________. Це буде… (Не чути)  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Один день поклав, десять… (Не чути)  

 

_______________. Андрій Михайлович, я буквально репліку … (Не 

чути) і було питання чи не заперечує влада проти збільшення видобутку. 

Історичний факт 1909 рік в місті Бориславі видобувалося 5 відсотків 

світового нафтовидобутку. 5 відсотків всієї нафти, яка видобувалася у світі, 

займала бориславська нафта.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Це тому, що в видобувалось багато чи … (Не чути)  

 

_______________. (Не чути)  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. Дякую. (Не чути)  

 

_______________. (Не чути)  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Прошу.  

 

_______________. (Не чути)  Тобто, у нас немає в Україні поки що, 

скажемо, чіткості в тому, але … (Не чути)Податок важливо платити. …(Не 



чути)  Це за рішенням керівника, який приймає рішення. … (Не чути) Але це 

не питання сьогоднішнього дня, але це дійсно можна робити. Я не хочу зараз 

… (Не чути)  

Всіх запрошую. (Не чути) хоча є моменти екологічні, дійсно є... (Не 

чути) це є гроші громади.   

 

_______________. (Не чути) 

  

_______________. Спасибі. Я пропоную виключити …(Не чути) 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. (Не чути) 

В мене ще така пропозиція. Тут є якась лікарня, в цьому місті? 

 

_______________. Є.   

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. (Не чути)… збудувати тут сонячну електростанцію і 

ви будете економити гроші …(Не чути) 

 А по-друге, буде гарне поєднання класичного видобутку нафти та газу 

і сучасних технологій енергоефективності …(Не чути) 

 Я думаю, що Укрнафта …(Не чути) 

 Якщо треба ми підключимося і …(Не чути), щоб таке зробити, 

запустити і буде гарний… (Не чути) як лікарні мають… 

 

ГРИБ В.О. Тут декілька лікарень. (Загальна дискусія) 

  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Де люди лікуються, там і потрібно це зробити. 

 

_______________. Ви правильно сказали, де площа велика, розмістити, 

щоб це було… 

 



ГОЛОВУЮЧИЙ. Так що… (Не чути) домовляємося, щоб до 1 вересня 

таке зробити. Це доволі буде нескладно. Якщо треба… (Не чути) 

Домовилися. 

 

_______________. Домовилися.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. (Не чути). Якщо Укрнафта саме не зможе, то ми тоді 

допоможемо… (Не чути). Але Укрнафта сама… (Не чути) Це не є якісь дуже 

складні проекти… (Не чути). Але це правильна тенденція  і  нею треба 

трошки рухатися при чому в різних містах. Думаю, що дійсно буде 

правильно як буде поширюватися на інші міста… (Не чути) Тим більше, 

якщо… (Не чути) місцевих керівників, звичайно, що такі проекти уже будуть 

швидше рухатися. 

Давайте тоді перейдемо до першого питання. Ми друге проговорили… 

(Не чути). І тепер перше питання щодо стану нафтовидобутку та перспектив 

нафтопереробної промисловості в Україні. Я тут хочу зазначити, можливо, 

там будуть якісь технічні деталі, технічна інформація. У нас іде трансляція, в 

ютубі іде  онлайн-трансляція. Якщо потрібно її припинити, то ви скажіть, 

щоб ми зайву інформацію про компанію не надавати в ефір. (Не чути)   

І в нас так само мав приєднатися Сергій Федорович Корецький, 

директор ПАТ "Укрнафта". 

 

КОРЕЦЬКИЙ С.Ф. Я тут. Доброго дня всім. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Супер. Нам краще трансляцію в ютубі зараз 

вимкнути я так розумію? 

 

(Далі аудіозапис відсутній) 

 

 


